
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 416 af 22. marts 2022 (alm. del). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Rune Lund (EL). 

 

 

Jeppe Bruus 

/ Uffe Mikkelsen 

  

7. april 2022 
J.nr. 2022 - 3218 

 

Offentligt
SAU Alm.del - foreløbigt svar på spørgsmål 416

Skatteudvalget 2021-22



 

 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Kapitalgevinster ved boliger bliver i dag beskattet via enten ejendomsavanceskat eller ejen-

domsværdiskat. Som boligejer er det dog muligt både at undgå ejendomsavanceskat og i 

vidt omfang også undgå ejendomsværdiskat, hvis man lejer sin bolig ud i størstedelen af 

ejerperioden (pga. parcelhusreglen). Vil ministeren bedes oplyse, ved hvor mange ejen-

domssalg (antal og andel) sælger har været fritaget for avancebeskatning pga. parcelhusreg-

len og samtidig betalt ejendomsværdiskat i mindre end halvdelen af ejerperioden? Endvi-

dere bedes oplyst, i hvor stor en andel af ejerperioden der i gennemsnit bliver betalt ejen-

domsværdiskat blandt alle ejerboliger, der er fritaget for ejendomsavanceskat. 

 

Svar 

Det er desværre ikke er muligt at svare inden for tidsfristen, da svaret kræver omfattende  

beregninger. Det endelige svar forventes oversendt i juni. 
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